
Oświadczenie złożone 

przez senatora Ryszarda Bonisławskiego 

na 71. posiedzeniu Senatu 

w dniu 5 marca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Jako senator RP pragnę zaapelować o wdrożenie uregulowań legislacyjnych umożliwiających wyspecjali-

zowanym jednostkom podjęcie skutecznej walki z handlem substancjami o działaniu psychoaktywnym, po-

tocznie zwanymi dopalaczami. 

Powszechna na rynku dostępność tego rodzaju środków to poważny problem społeczny zwłaszcza doty-

czący osób bardzo młodych, szczególnie podatnych na wszelkiego rodzaju nowości i presję swojego środo-

wiska. Osoby te ze względu na swój młody wiek często nie zdają sobie sprawy z zagrożeń, jakie niesie za 

sobą używanie dopalaczy. 

Podjęcie walki z tym negatywnym zjawiskiem utrudniają obowiązujące regulacje prawne, które nakłada-

jąc na organy nadzoru obowiązek przestrzegania skomplikowanych i czasochłonnych procedur administra-

cyjnych, skutecznie paraliżują ich działania. Ten stan rzeczy wykorzystują producenci i sprzedawcy dopala-

czy, którzy poprzez stosowanie prostych zabiegów szybko dostosowują swoją ofertę i sposób działania do 

zmieniających się na rynku warunków. 

W opinii przedstawicieli instytucji powołanych do ochrony zdrowia podejmowane dotychczas działania 

mające na celu eliminację problemu okazały się niewystarczające. Rozwiązaniem problemu mogłoby być 

postulowane przez niektóre środowiska objęcie całkowitym zakazem wprowadzania do obrotu wszelkich 

substancji psychoaktywnych, pomimo znajdujących się na ich opakowaniach nieprawdziwych informacji 

dotyczących ich zastosowania i przeznaczenia. 

Mając na uwadze powyższe, przychylam się do opinii o konieczności zintensyfikowania prac nad wpro-

wadzeniem zapisów ustawowych uniemożliwiających niepożądane wykorzystanie substancji o działaniu psy-

choaktywnym i obrót tymi substancjami. 

Z wyrazami szacunku 

Ryszard Bonisławski 

 




